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Ha „helyzet van”

Úri M ariann

e-mail: mariann.uri@eszak.boon.hu

N ézem  a képeket az interneten, a hír- 
ügynökségeknél és a tévében. Nézem és 
szorítok az áldozatokért, de azokért az 
önkéntes mentó'kért is, akik elindultak, 
hogy segíthessenek a bajbajutottakon.

Szóval nézem a képeket immár napok 
óta, és szörnyülködök, milyen katasztrofá
lis a helyzet Délkelet-Ázsiában. S bizony 
egyik szemem sír, a másik meg nevet. Sír, 
mert tudom, hogy ott most minden segítő' 
kézre szükség van, és nevet is, mert önző 
módon örülök, hogy az én párom nem 
ment, s nem kell attól félnem, hogy vala
mi baja eshet mentés közben. Ennek elle
nére igyekszem minden információt meg
tudni, tartom a kapcsolatot a kint lévővel, 
Tamással, a „mi fiúnkkal" és itthon, a csa
láddal egyaránt. Mert jól tudom, hogy 
ilyenkor egy egyetlen szavas üdvözlet is 
milyen megnyugtató tud lenni. Aztán ka
pom a hírt, Tamás hazajön. Mi pedig in
dulunk. Érte, elé -  természetesen. 
Feleségestől, gyermekestől...

Ülünk a kocsiban -  csakúgy, mint jó né
hány évvel ezelőtt, amikor Kolumbiából ér
kezett haza a miskolci mentőcsoport -  és 
felidézzük Mónikával a közös emlékeket. 
Mert bizony akad bőven, ugyanis a két em
lékezetes év alatt egy picit családdá is ková- 
csolódtunk mi, akik itthonról féltettük sze
retteinket. S bár azóta némileg fellazult ez a 
kapcsolat, ha „helyzet van", természetes az 
összefogás és egymás segítése, bátorítása.

S  bár Tamás „csak" barát, mégis sokkal 
több annál. Éppen ezért élete párjához, 
gyermekeihez és szüleihez hasonlóan én 
is nagyon büszke vagyok rá, hogy ott volt 
és segített -  azzal, hogy tette a dolgát. S 
bizony Önök, kedves olvasóink is büszkék 
lehetnek rá, hiszen egy picit a „mi fiúnk".

VILLÁMÍV0KS

Szigorítanák a petárdázást
Előző kérdésünk: Ön szerint szük
séges-e szigorítani a petárda
használat feltételeit?

Mai kérdésünk: Fogadna-e ténylege
sen örökbe a szökőár miatt árván 
maradt gyereket?

ÉSZAK-MAGYAR0RSZAG *
Szavazatát leadhatja:

www.boon.hu

speciális és nehéz mentési fel
adat, ahol hatványozottan nagy 
a fertőzés- és a járványveszély. 
Józan ésszel átgondolva ide 
olyan speciális felszerelés kell, 
amely hermetikusan zárt rend
szer, s nem palackról, hanem 
tömlőről merülünk, ami gyakor
latilag korlátlan ideig tartó víz 
alatti tartózkodást tesz lehetővé. 
A mentőcsoportnak vannak zárt 
búvárruhái, de nem ilyen speci
álisak (ezeket nemrégiben ren

deltük meg), s ez meggondolan
dóvá teszi a kérdést, hiszen a sa
ját biztonságunk a legfontosabb.

Mint mondta, akár aranysza
bályként is felfogható: egyetlen 
áldozat sem ér annyit, hogy a 
mentőnek baja legyen, mert az
zal senkinek nem segít.

www.boon.hu
h t t p : f o r u m .b o o n .h u
Mondja el véleményét!
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Speciális szakembereket kérdeztünk tapasztalataikról
Miskolc (ÉM -  UM) -  Az el

múlt évek viszonylagos nyu
galma után újabb pusztító 
erejű földrengés rázta meg 
bolygónkat, majd azt 
követően még pusztítóbb 
szökőár söpört végig Délke
let-Ázsiában. A mentésben 
számtalan nemzetközi men
tőcsoport vesz részt...

Hazánk egy egészségügyi szak
emberekből álló mentőcsoportot 
küldött a katasztrófa sújtotta te
rületre, melynek tagja a korábbi 
években világhírnévre szert tett 
miskolci Spider Speciális Mentő- 
csoport egyik orvosa is. Dr. Bé
res Tamás az elmúlt napokban 
Srí Lankán igyekezett hasznosí
tani tapasztalatait, míg társai itt
honról figyelték az eseményeket. 
Őket kérdeztük arról, hogyan lát
ják: tudtak, tudnának-e segíteni 
a bajbajutottakon, hasznossá te
hetnék-e tapasztalataikat.
Kutyásszemmel

Kelecsényi Csaba és hű társa, 
Viking itthon és külföldön is 
számtalanszor bizonyították hoz
záértésüket és elszántságukat. 
Földrengésnél, sárlavinánál és 
földcsuszamlásnál egyaránt ku
tattak már túlélők után, ilyen 
helyzetben azonban még nem 
dolgoztak.

-  A tévében látottak alapján 
ez nem az az eset, amikor első
sorban kutyás keresésre volt 
szükség. S bár biztos, hogy tud
tunk volna segíteni, de á 
tévéképernyő előtt ülve nem le
het megítélni, hogy milyen ered
ményességgel -  jelezte érdek
lődésünkre.

Búvárok, alpinisták

Mint mondta, igazából csak a 
helyszínen derül ki, hogy mit 
tudnak tenni, s az is, hogyan áll
nak a külföldi mentőcsoportok 
munkájához a helybéliek. A 
közreműködés, segítség hiánya 
ugyanis ellehetetleníti a kuta
tást, hiszen el is kell jutni azok
ra a területekre, ahol esetlegesen 
túlélőket találhatnának.

-  Ráadásul ez egy speciális 
helyzet, hiszen nem szimpla föld
rengésről van szó, amikor is szá
raz épületben vagy az alatt kell 
keresni, itt mindent átjárt a víz, 
s ha valaki túlélte a ház össze
omlását, lehet, hogy megfulladt 
az áradatban -  tette hozzá.

Kertész Gábor alpinista és bú
vár szakemberként is „talált” 
volna munkát.

-  Bár a tévéközvetítések alap
ján nehéz megítélni, milyen a 
helyzet, de elég nagy terüle
ten történt a katasztrófa, 
van épületrom és víz alatti 
rész is, így bőven van hol 
dolgozni. Szerintem a koráb
bi esetekhez hasonlóan itt is 
több napig, hétig tudtunk volna 
segíteni a mentésben, és a hely
reállításban -  véleményezte.

Ezt erősítette meg Nagy Ró
bert is, aki „búvárszemmel” ér
tékelte a helyzetet.

-  Elfogultan néztem a tudósí
tásokat, s közben egyik szemem 
sírt, a másik meg nevetett, mert 
mentem volna, meg nem is. Na
gyon sok az eltűnt ember, akik
nek lennie kell valahol, vagy a 
vízben vagy az épületek alatt, így 
búvárként biztosan találtam vol
na munkát. Ugyanakkor ez egy

Kelecsényi Csaba és Viking itthon és külföldön is bizonyítottak
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Nem nőttünk még fel az örökbefogadáshoz
Külföldi esetekről már hallott a szakember, magyarról még nem

Még mentenek. Nem |
lankad a segítségnyújtás a 
katasztrófa sújtotta térség
ben élők számára. Szakem
berek ezrei igyekeznek se
gíteni a bajbajutottakon.

(Fotó: EPA)
V _______ ________________ /

Miskolc (ÉM -  HM) -  Igazi
ból örökbefogadni egy Srí 
Lanka-i árván maradt gyere
ket: eszébe jut-e valakinek, 
végiggondolván, miképpen 
tudna segíteni a szökőár ál
dozatain?

Hová forduljon, aki maga 
akarna felnevelni egy árván ma
radt kisgyereket? Dr. Sáfrányné 
dr. Vörösváry Ildikó, a polgár

i t .................
Nálunk még 
magyar 
gyermekeket 
sem fogadnak 
könnyen öröki

Dr. SáfrAnyné 
dr. Vörösváry

.................................................»
mesteri hivatal gyámügyi osztá
lyának vezetője elárulja, eddig 
még nem érdeklődött náluk sen
ki a lehetőségeket firtatva.

-  Francia, angol kezdeménye
zőkről már hallottam a hírekben,

magyarról még nem -  mondja az 
osztályvezető. -  Ha bárki hoz
zánk fordulna, akkor az Igazság
ügyi Minisztériumba irányíta
nánk. Az adott ország örökbefo
gadással kapcsolatos jogszabálya
it kell figyelembe venni ahhoz, 
hogy milyen feltételek mellett 
történjen az adoptálás. Léte
zik ugyan a hágai egyezmény, 
amely egységesíti a folyamatot, 
de az özönvíz sújtotta országok
ra ez nem vonatkozik.
Soron kívül

Az örökbefogadásra vállalko
zóknak a magyar jogszabályok
nak is meg kell felelniük. Meg
vizsgálják, alkalmasak-e a fel
adatra, szükség van pszichiátri
ai véleményre, környezettanul
mányra. Tanfolyamot is kell vé
gezniük. A szakember még meg
jegyzi, ha lenne jelentkező, akkor 
soron kívül intéznék számára az 
említett procedúrát, ami nagyjá
ból egy hónapot vesz igénybe.

-  Nem hiszem, hogy túl sokan 
döntenének az örökbefogadás 
mellett -  fűzi dr. Sáfrányné dr.

Vörösváry Ildikó az elmondot
takhoz. -  Ha igen, akkor is in
kább Budapesten, olyan valaki, 
aki egyébként is több gyermeket 
nevel. Nálunk még magyar gye
rekeket sem fogadnak könnyen 
örökbe.
Titkolózás övezi

Míg külföldön ez teljesen ter
mészetes, itt még mindig „szé
gyenletes dolognak” tartják az 
emberek. Csak akkor döntenek 
az adoptálás mellett, ha nincs sa
ját gyerekük, s akkor is titkoló
zás övezi a történteket. Fontos
nak tartják, hogy a gyerek mi
nél kisebb legyen, három év fe
lettieket szinte lehetetlen örökbe 
adni. „Nem nőttünk még fel eh
hez” -  jegyzi meg a szakember. 
Magyar gyerekek iránt azonban 
két-három évenként külföldről is 
érdeklődnek, főleg Svédországból, 
Olaszországból, Dániából. Akár 
idősebbek, sőt, betegek iránt is. -  
Jó érzés, mikor később mint ki
egyensúlyozott, boldog gyerekről 
kapunk róluk hírt -  fogalmaz a 
gyámügyi osztály vezetője.

Jó ötletnek tartom a 
kezdeményezést, mi

vel én is sajnálom a ka
tasztrófa miatt árván 
maradt gyerekeket. A 
havi 3000 forintos támo
gatást azonban nem tud
nám vállalni, ugyanis je
lenleg nekem is problé
máim vannak.
Körmendi SAndorné (41 )
LIFTKEZELŐ

Nagyon jó ötletnek 
tartom a jelképes 

örökbefogadást, pozitív 
dolog, hogy segíthetünk 
a bajbajutottakon. Saj
nos mi is kerülhetünk 
hasonló helyzetbe, és ak
kor nekünk is jól esik, 
ha mások felajánlják se
gítségüket.
Vajtó Anikó (28 )
TANÁRNŐ

A jelképes örökbefoga
dás, az egy éven ke

resztüli, havi 3000 forin
tos támogatást nagyon 
jó ötletnek tartom, hi
szen ez sokat segíthet az 
árvákon. Én magam is 
elgondolkodom azon, 
hogy vállalom a jelképes 
örökbefogadást.
M ihályi Gyula (46 )
DISZPÉCSER

Felemás érzéseim 
vannak a jelképes 

örökbefogadással kap
csolatban. Ügy gondo
lom, a támogatásnak 
van jobb módja is. Ezek
nek az árván maradt 
gyerekeknek nem ilyen 
támogatásra van 
leginkább szükségük.
W esselényi M ária (56 ) 
VÁLLALKOZÓ

Más módját kellene 
választani a kataszt

rófa sújtotta területen élő 
gyermekek támogatásá
nak. Abban sem vagyok 
biztos, hogy a havonta 
átutalt 3000 forint való
ban el jut-e az árvákhoz. 
A valós örökbefogadás 
sokkal jobb lenne.
Kelemen Z oltánné (48 )
VÁLLALKOZÓ
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